
Si dievča, 
cítiš sa dobre s dievčatami? Je to super!

láska

Autor: PaeDr. et. Mgr. Renáta Ocilková
Odporúčané stránky: www.homosexualita.sk, www.priestorprijatia.sk, www.homosexualita.cz,

www.psychosom.cz/psychosom/vydani-1-2-2019/704-teorie-1-2019,
www.psychosom.cz/psychosom/vydani-1-2-2019/704-teorie-1-2019?start=1

Ak má nebodaj niekto niekedy pocit, že nie je spokojný  
s pohlavím, s ktorým sa narodil, je dôležité vedieť, že pohlavie sa 
nedá zmeniť. Môže sa hormonálnou liečbou niečo potlačiť alebo 
spustiť, chirurgicky sa môže niečo odstrániťalebo vymodelovať, 

avšak geneticky sa pohlavie NEDÁ zmeniť. 
Dá sa len niečo napodobniť. 

Je veľa dôkazov o tom, že ak si niekto dal chirurgicky  
„zmeniť pohlavie“, nebol potom šťastný. 

Hľadaj teda pravdu o sebe, aby si bola skutočne šťastná, 
aby si bol skutočne šťastný. 

Prijmi krásu pohlavia, s ktorým si sa narodil, narodila:  
najkrajšie na Tebe je to, že si sa narodila ako žena  

alebo že si sa narodil ako muž. Sme rozdielni. A to je krásne.  
Aj preto sa navzájom priťahujeme.
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Tak čítaj 
ďalej.

Toto všetko 
je v pohode. 

Si zdravý chlapec. 
Si zdravé dievča. Rozmýšľaš, 

ako budovať pekné 
vzťahy? A s kým? 

Ako sa cítiť dobre?

Buduj priateĽstvá 
celkom prirodzene

 Ako je to s našou 
  sexualitou?

Si chalan, rozumieš si s chalanmi? Je to super! Si chalan, rozumieš si s chalanmi?  to super!

Si chalan, 
rozumieš si 
s chalanmi? 
Je to super!

Si dievča, 
cítiš sa do-bre s die-včatami? Je 
to super!

Si dievča, 

cítiš sa dobre 

s dievčatami? 

Je to super!



Buduj priateľstvá s ľuďmi rovnakého pohlavia. 
Toto sú priateľstvá, ktoré nám pomáhajú budovať našu identitu, naše 

„ja“. Priateľstvá, ktoré nás učia radosti, láske, vzťahom, empatii i 
vzájomnej pomoci. Priateľstvá nás sprevádzajú  

po celý život, aj vtedy, keď vstúpime  
do manželstva. 

Ak si chalan a máš pocit, že sa Ti páčia 
chlapci, vôbec to nemusí znamenať, že 
si „homosexuál“. Rovnako, ak si dievča 
a máš pocit, že sa Ti páči nejaké dievča, 

neznamená to, že si „lesba“.

 Takmer každý chlapec a každé dievča  
v období dospievania hľadá svoju identitu. 

Rozmýšľajú nad tým, či sa narodili  
„do správnej rodiny“, dokonca aj nad tým, 
či je správne, že sa narodili práve s takým 

pohlavím, aké majú zapísané  
v rodnom liste, aj to, či ich skutočne 

priťahuje opačné pohlavie.

Ak toto prežívaš, nemusí to znamenať  
nič výnimočné ani zlé. Teraz len  

prechádzaš tzv. homoerotickou fázou,  
ktorá je prechodná, dočasná  

a súvisí s dospievaním, a ktorá takmer  
u všetkých ľudí do obdobia dospelosti 
zanikne. V období puberty nastupuje 

sexuálna túžba, ktorá nemusí byť od začiatku zameraná na osobu 
opačného pohlavia, práve naopak, môžu sa nám páčiť osoby rovnakého 
pohlavia. Toto obdobie je dôkazom, že hľadáš ideál, pozitívny mužský či 
ženský vzor vo svojom vlastnom pohlaví, s ktorým by si sa chcel, chcela 

stotožniť. Je prirodzené obdivovať vlastnosti iných ľudí. 

Možno vnímaš, že sa v Tvojom tele teraz deje 
jedna velká hormonálna búrka, revolúcia 

(mení sa tvoj vzhľad,  
tvoja postava i hlas). Toto všetko hýbe 
aj Tvojou mysľou. Prechádzaš obdobím 

revolúcie v každej oblasti, hormóny  
hľadajú svoju rovnováhu.  

Preto teraz nerob žiadne vážne uzávery.  
Toto nie je čas na vážne rozhodnutia.  
V tomto období si nedávaj nálepku  

„lesba“ alebo „gej“. 
Dozrievanie človeka, po psychologickej aj 

fyziologickej stránke (vrátane vývoja mozgu), 
končí až okolo 26. roku. Dovtedy nerob 

žiadne vážne rozhodnutia ohľadom Tvojej 
identity ani sexuálnej orientácie. 

Žiadny vedecký výskum nepotvrdil,  
že homosexualita je nemenná alebo vrodená. 

Nebol dokázaný gén homosexuality.

ak toto prežívaš…Buduj priateľstvá


